
Protokół nr X
z X Sesji Rady Gminy Kluki
z dnia 14 września  2011 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia X sesji Rady Gminy Kluki dokonał Pan Przewodniczący Rady Gminy - Grzegorz 
Augustyniak, który przewodniczył  obradom. Powitał  wszystkich Radnych, Pana Wójta,  Panią Skarbnik, 
Panią  Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej,  Pana Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, 
Pana Mecenasa oraz  Sołtysów. Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iż w posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad.

Porządek  obrad  radni  otrzymali  z  zawiadomieniem  i  materiałami  na  sesję. 
Przewodniczący Rady złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 9 tj. „podjecie 
innych niezbędnych uchwał” uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 13/II/2010 Rady Gminy Kluki z 
dnia 29 grudnia 2010 roku    w sprawie ustalenia  wynagrodzenia Wójta Gminy. Uchwała podjęta na 
poprzedniej  sesji  w  wyniku  kontroli  legalności  rozstrzygnięciem  nadzorczym  Wojewody  została 
unieważniona z uwagi na to, że głosowaniu poddano propozycje zmian poszczególnych składników 
wynagrodzenia, natomiast Rada Gminy nie głosowała za przyjęciem uchwały w całości.
Radna Z. Dyła wyraziła opinię, że projekty  uchwał nie powinny być przedkładane tuż przed  sesją, 
radni powinni otrzymać je  z materiałami na sesję. 
Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  przedmiotowej  uchwały  głosowało  10  radnych,  4  było 
przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu.
Kolejną zmianę w porządku obrad zgłosił radny M. Soboń, która dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 
przystąpienia  do  opracowania  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kluki. Projekt uchwały wiąże się z planowaną budową cmentarza w m – ci 
Kluki.
Pan  Wójt  K.  Sikora  poprosił  Pana  Mecenasa  o  powtórzenie  opinii  z  poprzedniej  sesji  w sprawie 
przedkładania projektów uchwał. Pan A. Domański stwierdził, że każda uchwała może być podjęta na 
danej sesji, jeżeli została zaopiniowana przez radcę prawnego oraz w odpowiednim czasie w formie 
projektu  przedłożona  Radzie  Gminy.  Natomiast  jeżeli  istnieją  sprawy niecierpiące  zwłoki  i  Rada 
wyraża zgodę uchwała może być przedłożona i podjęta na sesji.
Radna J. Matyśkiewicz  zgłosiła uwagę dotyczącą opóźnienia w  dostarczaniu materiałów i zaproszeń 
na  sesję,  w  związku  z  czym  uchwały  zawarte  w  porządku  obrad  również  nie  są  przedłożone  w 
ustawowym terminie.
Po 5 minutach przerwy Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
opracowania zmiany Studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Kluki  przedłożony  przez  radnego  M.  Sobonia  oraz  zaproponował  o  wprowadzenie  uchwały  do 
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porządku obrad w punkcie 10. Za propozycją Przewodniczącego Rady głosowało 10 radnych, 1 był 
przeciwny, natomiast 4 wstrzymało się od głosu.
Radny H. Kęsy poprosił o odnotowanie w protokole, że projekt uchwały przed głosowaniem  nie był 
opiniowany przez radcę prawnego.
Innych uwag do porządku obrad nie było. 
Za przyjęciem porządku obrad  z uwzględnieniem przegłosowanych zmian głosowało 11 radnych, 3 
było przeciwnych,1 wstrzymał się od głosu.

  
Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy na 2011 rok.
5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do przedstawienia Radzie Gminy opinii o 

zgłoszonych kandydatach na ławników.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji 

informacji o kandydatach na ławników.
7. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia trybu i  sposobu powoływania i odwoływania 

członków  Zespołu  Interdyscyplinarnego  oraz  szczegółowych  warunków  jego 
funkcjonowania.

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia opłaty za usługi świadczone 
w Przedszkolu w Klukach prowadzonym przez Gminę Kluki.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 13/II/2010 Rady Gminy Kluki z dnia 29 
grudnia 2010 roku w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  zmiany  Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kluki.

11. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
12. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
13. Interpelacje i wolne wnioski.
14. Sprawy różne.
15. Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w biurze Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na 
sali obrad.  Uwagi do protokołu zgłosił radny H. Kęsy dotyczące punktu 2 , w którym zdaniem 
radnego  przytoczona wypowiedź  nie była dosłowna.
Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 13 radnych, 1 był przeciwny, 1 wstrzymał 
się od głosu.
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Punkt 4 – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok.

Projekt  uchwały omówiła  Pani  Skarbnik  E.  Bednik.  Zmiany dotyczą  zwiększenia  dochodów 
i zwiększenia wydatków o kwotę 94 511,93 zł. Zmiany w planie dochodów budżetu wynikają 
z  uzyskanych  kwot  dochodów  ze  środków  rezerwy  części  oświatowej  subwencji  ogólnej 
(36 317,00 zł.) oraz z zrealizowania większych wpływów dochodów od planu:

− wpływy środków z dzierżawy obwodów łowieckich,
− częściowa  refundacja  kosztów  wynagrodzeń  pracowników  zatrudnionych  w  ramach 

umowy z PUP,
− podatek od czynności cywilnoprawnych,
− odsetki od nieterminowych wpłat z tyt. podatków i opłat,
− wynajem  powierzchni  pod  automat  do  sprzedaży  art.  spożywczych  (  §0830  szkoły 

podstawowe),
− wpływy z tyt. otrzymanego odszkodowania za zalanie pomieszczeń szkolnych, 
− środki na realizację przez Zespół Szkół w Klukach projektu „Polszczyzna bliżej ucznia” 

w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

Proponowane zmiany  wydatków:

− zakup oprogramowania komputerowego do rozliczania ścieków,
− zakup usług remontowych ( remont strażnicy OSP  w m-ci Żar),
− zakup  wykładziny  do  sali  zabaw  w  ZS  w  Klukach;  zakup  pomocy  naukowych, 

dydaktycznych i książek oraz usługi remontowe w Szkole Podstawowej w Kaszewicach,
− zakup pomocy naukowych, dydaktycznych i książek do oddziału rocznego przygotowania 

przedszkolnego,
− zwiększenie  wydatków  na  realizację  projektu  „Polszczyzna  bliżej  ucznia” 

(dofinansowanie  ze  środków  europejskich  –  42  194,00  zł,  dotacja  celowa  z  budżetu 
krajowego – 7 446,00 zł.)

W  rozdziale  75495  §6050  dokonuje  się  zmiany  nazwy  zadań  inwestycyjnych  zgodnie  z 
załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały.

Budżet Gminy po zmianach wynosi:
 1.  Dochody                                      11 110 248,13 zł.
w tym:

1) dochody bieżące 10 136 150,13 zł.
2) dochody majątkowe  974 098, 00 zł.

 2.  Wydatki                                       12 405 487,42 zł.
  
w tym:

1) wydatki bieżące 9 401 417,90 zł.
2) wydatki majątkowe  3 004 069,52 zł.
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Radna Z. Dyła – pytanie dotyczące etapu realizacji punktu 12 tj. budowa drogi w miejscowości 
Laski ( w tym opracowanie dokumentacji projektowej  oraz nabycie praw własności).
Pan Wójt K. Sikora wyjaśnił trwa procedura realizacji zadania w drodze specustawy, obecnie w 
własnym  zakresie  musimy  przeznaczoną  działkę  podzielić  i  następnie  złożyć   wniosek  do 
Starostwa. Po uzyskaniu pozwolenia na budowę oraz uiszczeniu  opłaty za zakup działki możliwe 
będzie ogłoszenie przetargu i następnie budowa drogi. Z uwagi na to, że realizacja zadania jest w 
tym roku niemożliwa, środki finansowe w wysokości 100 tys. zł. zostały przeniesione na drogę w 
m-ci Podścichawa, na którą po przetargu zabrakło środków.
Radna J. Matyśkiewicz  - zapytała czy  Wójt może zarządzeniem przesunąć środki w budżecie i 
czy  po  zmniejszeniu  środków na  zadaniu  „Budowa drogi  w  m-ci  Laski”  wystarczy  na  jego 
realizację. Zdaniem radnej  takie zmiany powinny być dokonane na sesji w drodze uchwały.
Pani Skarbnik wyjaśniła, że Wójt może zarządzeniem przenosić środki między zadaniami jeżeli 
to nie spowoduje zamknięcia zadania i utworzenia nowego.
Pan A Domański  wyjaśnił,  iż   ustawa o finansach  publicznych  przyznaje  zarówno organowi 
stanowiącemu jakim jest Rada, jak również Wójtowi przesunięć środków w planie finansowym. 
Jeżeli istnieje konieczność przesunięcia środków na dokończenie zadania  Wójt może w drodze 
zarządzenia takich przesunięć dokonać w ramach działów z innego zadania.
Pan Wójt dodał, iż inwestycja będzie realizowana. Przeniesienie środków na chwilę obecną nie 
oznacza rezygnacji z zadania. Jednak nie istnieją realne możliwości wykonania tej drogi w tym 
roku ze względów proceduralnych.
Pani Radna J. Matyśkiewicz poruszyła temat omawiany na  poprzedniej sesji dotyczący  kwestii 
Zespołu Szkół  w Klukach.  Radna zwróciła  się  do Rady z  prośbą o przekazanie  środków na 
oświatę   w  wysokości  ok.  20  tys.  zł.  Z  przeznaczeniem na  utworzony oddział  „0”  oraz  na 
świetlicę w Szkole Podstawowej (10 godzin).
Na kwestie i zapytanie związane z tematem szkoły odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik ZOS 
M.  Karpińska.  Wyjaśniła,  iż  od  1  września  zostało  zatwierdzone  dodatkowe 8  godzin  lekcji 
wychowania fizycznego,  środki na utworzenie oddziału przedszkolnego zostały przesunięte z 
innego paragrafu ( tzw. trzynastki), natomiast na świetlicę jest zapewnionych 20 godzin. 
Pan Wójt K. Sikora przypomniał, iż na spotkaniu z radnymi w dniu 3 sierpnia 2011 przekazał 
radnym sugestię, iż Gmina nie ma w budżecie środków na nowe przedsięwzięcia  planowane w 
szkole.  Jednak jeżeli Pani Dyrektor znajdzie środki w ramach planu finansowego szkoły jest 
możliwość, aby powstał dodatkowy oddział „0”, lekcje wychowania fizycznego. Jednak trzeba 
się liczyć z tym, że będzie to zobowiązanie, które będzie miało skutek również w najbliższych 
latach. Ponadto nikt z radnych nie zaproponował, aby zrezygnować z zadań inwestycyjnych na 
swoim  terenie i przekazać zabezpieczone środki na zadania w oświacie. Dlatego też, nie jest 
możliwe  przeniesienie środków bez wskazania  źródła finansowania.
Każda jednostka powinna trzymać się swoich planów finansowych.  Pani  Dyrektor w ramach 
budżetu  szkoły znalazła  środki  na  wynikające  z  potrzeby szkoły zadania,  w związku  z  tym 
problem  arkuszy organizacyjnych szkoły jest rozwiązany.
Radni zaproponowali, aby zaprosić Panią Dyrektor, w celu udzielenia wyjaśnień. 
Radny H. Kęsy powtórzył, iż w ramach przepisów, które obowiązują Pani Dyrektor powinna 
odpowiednio wykorzystać czas pracy nauczycieli. 
Radna J. Matyśkiewicz złożyła  wniosek o przekazanie do budżetu Zespołu Szkół w Klukach 
środków w wysokości 23 tys. zł. 
Pan Wójt poprosił  Pana Mecenasa o przytoczenie artykułów z ustawy o finansach publicznych 
oraz  z  ustawy o  samorządzie  gminnym dotyczących  inicjatywy uchwałodawczej  w  zakresie 
zmian w budżecie. 
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Art. 60 ustawy o samorządzie gminnym stanowi, iż za prawidłową gospodarkę finansową gminy 
odpowiada  Wójt,  któremu przysługuje  m.in.  wyłączne  prawo zgłaszania  propozycji  zmian  w 
budżecie  gminy.  Art.  233  ustawy o  finansach  publicznych  stanowi,  iż  inicjatywa  w sprawie 
sporządzania projektu uchwały budżetowej, o prowizorium budżetowym oraz o zmianie uchwały 
budżetowej  przysługuje  wyłącznie  zarządowi jednostki  samorządu terytorialnego,  którym jest 
Wójt.
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wójta o przygotowanie na kolejną sesję uchwały w sprawie 
zmian w budżecie, które uwzględnią 23 tys. zł przekazane na Zespół Szkół  w Klukach.
Radna  J.  Matyśkiewicz zgłosiła  wniosek,  aby  światło  uliczne  przy  ulicy  Szkolnej  zostało 
odłączone od szkolnego licznika, aby szkoła nie ponosiła kosztów z tego tytułu.
Innych uwag do proponowanych zmian w budżecie nie było. Przewodnicząca Komisji Budżetu i 
Finansów odczytała protokół z posiedzenia Komisji. Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 54/X/11
Rady Gminy Kluki

z dnia  14 września   2011 r.
w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Punkt 5  – Podjęcie  uchwały w sprawie powołania Zespołu do przedstawienia 
Radzie Gminy opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników.

W  związku  z upływem kadencji ławników należy do dnia 31 października bieżącego 
roku przeprowadzić wybory na następną kadencję 2012 – 2015. Zgodnie z artykułem 163 § 2 
ustawy Prawo ustroju sądów powszechnych  przed przystąpieniem do wyborów Rada Gminy 
powołuje Zespół, który przedstawi na sesji swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, a następnie 
uchwałą Rady powołuje się ławników.
Propozycje  kandydatur do Zespołu:

1. Henryk Kęsy
2. Zofia Dyła
3. Mirosław Owczarek

Radni  wyrazili  zgodę  na   pracę  w  Zespole.  Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały.  Za 
przyjęciem głosowali wszyscy radni.
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Uchwała Nr 55/X/11
Rady Gminy Kluki

z dnia  14 września   2011 r.
w sprawie powołania Zespołu do przedstawienia Radzie Gminy opinii o zgłoszonych kandydatach 

na ławników

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt  6  – Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasięgnięcia  od  Komendanta  
Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników.

Podjęcie  przedmiotowej  uchwały wynika z  przepisu ustawy z dnia  27 lipca 2001 r.  - 
Prawo ustroju sądów powszechnych, który w art. 162 § 9 wskazuje, że rady gmin zasięgają od 
Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  albo  Komendanta  Stołecznego  Policji  informacji  o 
kandydatach ławników.
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 56/X/11
Rady Gminy Kluki

z dnia  14 września   2011 r.
w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt 7 – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania  
i  odwoływania  członków  Zespołu  Interdyscyplinarnego  oraz  szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania.

Projekt uchwały omówiła  Kierownik GOPS  Pani  K. Woszczyk. Zgodnie z  zapisami 
ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie do zadań własnych 
gminy należy m.in. tworzenie Zespołów Interdyscyplinarnych. Na podstawie art. 9a ust. 15 w/w 
ustawy  Rada  Gminy  określi  w  drodze  uchwały  tryb  i  sposób  powoływania  i  odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania.
Zespół będzie powołany w drodze zarządzenia przez Wójta Gminy, członkowie Zespołu będą 
powołani spośród takich jednostek jak: Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Policja, Oświata, Służba Zdrowia, kuratorzy sądowi. 
Zadaniem Zespołu Interdyscyplinarnego będzie integrowanie i koordynowanie działań na rzecz 
przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  w  szczególności  poprzez  diagnozowanie  problemu, 
inicjowanie  interwencji  w środowisku dotkniętym przemocą,  rozpowszechnianie  informacji  o 
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instytucjach,  osobach  i  możliwościach  udzielania  pomocy  w  środowisku  lokalnym  oraz 
inicjowanie  działań  w  stosunku  do  osób  stosujących  przemoc.  Powołanie  Zespołu 
Interdyscyplinarnego  składającego  się  z  przedstawicieli  różnych  podmiotów  działających  na 
rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie pozwoli na szybsze i skuteczniejsze podejmowanie 
działań pomocowych na rzecz osób poszkodowanych oraz zagrożonych przemocą. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 57/X/11
Rady Gminy Kluki

z dnia  14 września   2011 r.
w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Punkt 8 – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie ustalenia opłaty za  
usługi świadczone w Przedszkolu w Klukach prowadzonym przez Gminę Kluki.

Uchwała w sprawie ustalenia opłat za usługi świadczone w Przedszkolu prowadzonym 
przez  Gminę  Kluki  była  podjęta  na  poprzedniej  sesji.  Jednak  w  związku  z  wszczętym 
postępowaniem przez organ nadzoru w celu kontroli legalności  oraz zastrzeżeniami organu co do 
postanowień  uchwały  przedłożony  projekt  wprowadza  zmiany.  Kierownik  ZOS  Pani  M. 
Karpińska  omówiła  zmiany  wprowadzone  w  podjętej  uchwale.  Zastrzeżenia  organu  nadzoru 
budzą postanowienia dotyczące opłat za wyżywienie, które powinny być regulowane w umowie 
zawartej pomiędzy Dyrektorem Przedszkola a rodzicem. W związku z tym paragrafy, które o tym 
stanowią zostały skreślone.
Uwag  do  projektu  nie  zgłoszono.  Przewodniczący  odczytał  treść  uchwały.  Za  przyjęciem 
głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 58/X/11
Rady Gminy Kluki

z dnia  14 września   2011 r.
 zmieniająca uchwałę  w sprawie ustalenia opłaty za usługi świadczone w Przedszkolu 

w Klukach prowadzonym przez Gminę Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.
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Na  sesję  przybyła  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Klukach  Pani  E.  Łumińska.  Przewodniczący 
poprosił o wyjaśnienie kwestii, które radni wcześniej omawiali tzn. utworzenie oddziału „0” oraz 
godziny świetlicy w Szkole Podstawowej.
Pani  Dyrektor  przedstawiła  informację,  że  środki  w budżecie  szkoły na  utworzenie  oddziału 
rocznego  przygotowania  przedszkolnego  zostały  przesunięte  z  paragrafu  płacowego,  czyli  z 
dodatkowego  rocznego wynagrodzenia ( tzw. trzynastki ). W związku z tym na chwilę obecną  te 
środki  w  pełni  pokryły  potrzeby  przedszkola.  Natomiast   w  kwestii  godzin  świetlicy,  aby 
zorganizować  bezpieczeństwo  uczniów  potrzebne  jest  minimum  30  godzin  (20  godzin  w 
gimnazjum i 10 godzin w szkole podstawowej ). Na chwilę obecną zatwierdzone jest 20 godzin 
świetlicy.
Radny J. Sionkowski zadał pytanie  czy w ramach niewykorzystanych  godzin z  art. 42 Karty 
Nauczyciela lub innych godzin ponadwymiarowych  nie można zamiast świetlicy zaproponować 
naszym dzieciom  inne dodatkowe zajęcia.
Kierownik ZOS Pani M. Karpińska wyjaśniła, iż godziny z art. 42 będą przeznaczone na pomoc 
psychologiczno  –  pedagogiczną,  którą  musi  być  objęte  każde  dziecko.  Będą  w  tym  celu 
powołane specjalne Zespoły.
Przewodniczący  Rady  podsumowując  dyskusję  stwierdził,  iż  należy  problem  ostatecznie 
rozwiązać i na świetlicę zabezpieczyć środki w wysokości 5,5 tys. zł.
W następnej kolejności radni omówili jeszcze temat oczyszczalni ścieków, oświetlenia ulicznego 
przy ulicy Szkolnej oraz placu zabaw przy szkole. 

Punkt  9  – Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  13/II/2010  Rady 
Gminy Kluki z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie ustalenia wynagrodzenia  
Wójta Gminy.

Przewodniczący  Rady  odczytał  zawiadomienie  o  wszczęciu  postępowania   w  celu 
kontroli  legalności  uchwały  Nr  51/VIII/2011  z  dnia  21  czerwca  2011  r.  w  sprawie  zmiany 
wynagrodzenia Wójta Gminy, które wpłynęło do Urzędu Gminy w dniu 12 lipca 2011 roku oraz 
rozstrzygnięcie  nadzorcze  Wojewody  Łódzkiego  stwierdzające  nieważność  uchwały  Nr 
51/VIII/2011,  które  wpłynęło do Urzędu Gminy 20 lipca 2011 roku.  W uzasadnieniu organ 
nadzoru powołując się na  ustawę o samorządzie gminnym oraz przepisy statutu Gminy Kluki 
stwierdził, iż Rada Gminy naruszyła procedurę uchwałodawczą, ponieważ głosowaniu poddano 
propozycje zmian poszczególnych składników wynagrodzenia Wójta Gminy, natomiast nie było 
głosowania nad przyjęciem uchwały w całości uwzględniającej wcześniej naniesione poprawki. 
Rozdział V  § 61  ust. 6 Statutu Gminy stanowi, iż Przewodniczący obrad zarządza głosowanie w 
ostatniej  kolejności za przyjęciem uchwały w całości ze zmianami wynikającymi z poprawek 
wniesionych do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady  wyjaśnił, iż z uwagi na niedopatrzenie jakie popełnił jest zobligowany 
przedłożyć  projekt  uchwały  ponownie  oraz  zaproponował:  wynagrodzenie  zasadnicze  w 
wysokości 4 200,00 zł., dodatek funkcyjny w wysokości 500,00 zł., dodatek specjalny 20 %.
Radna Z. Dyła przypomniała, że  uchwałę radni otrzymali 2 minuty przed sesją, podobnie jak tą 
która została unieważniona przez organ nadzoru. Projekt powinien być dostarczony radnym wraz 
z pozostałymi materiałami na sesję.
Pan  Wójt  K.  Sikora  poprosił  o  uzasadnienie  do  uchwały.  Pan  Przewodniczący,  ani  żaden  z 
Radnych nie wskazali przyczyny, nie podali żadnego uzasadnienia do podjęcia tej uchwały. 
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Radny H. Kęsy zgłosił uwagę, żeby zaprotokołować, że podjęta uchwała nie ma uzasadnienia 
merytorycznego. 
Wójt poprosił również o wyjaśnienie tej kwestii przez Pana Mecenasa. 
Pan A. Domański wyjaśnił , iż Statut  stanowi, że projektodawca uchwały powinien przedstawić 
uzasadnienie  pisemne  bądź  ustne.  Jednak  brak  takiego  uzasadnienia  jego  zdaniem  nie 
dyskwalifikuje projektu. 
Wójt  nie  wyraził  zgody na  podjecie  tej  uchwały,  która  nie  zawiera  uzasadnienia  ani  opinii 
prawnej.
Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały  z  propozycją  składników   wynagrodzenia: 
wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 4 200,00 zł., dodatek funkcyjny w wysokości 500,00 zł., 
dodatek specjalny 20 %.
Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 4  było przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Uchwała Nr 59/X/11
Rady Gminy Kluki

z dnia  14 września   2011 r.
w sprawie zmiany uchwały Nr 13/II/2010 Rady Gminy Kluki z dnia 29 grudnia 2010 

roku w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy.

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Punkt 10  – Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany  
Studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Kluki.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały przedłożony przez radnego Pana M. Sobonia.
Pan Wójt jako zobowiązany do wykonania uchwały nie wyraził zgody na podjęcie uchwały w 
trybie jakim została złożona, bez opinii prawnej i jakiejkolwiek innej.
Radny M. Soboń  przekazał informację, że zmiany w Studium oraz sporządzenie  Miejscowego 
Planu  Zagospodarowania  Przestrzennego  dla  tej   działki  z  przeznaczeniem  pod  budowę 
cmentarza to koszt ok. 48 tys. zł. netto.
Pan Wójt wyjaśnił, iż Studium uwarunkowań sporządza się dla całej Gminy, w związku z tym 
wnioski będą spływać z terenu całej gminy i to Wójt będzie musiał wyjaśniać dlaczego wszystkie 
inne wnioski będą odrzucane a zmianę w Studium sporządza się tylko dla jednej działki. Należy 
odróżnić  Studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania,  od  planu zagospodarowania 
przestrzennego,  ponieważ  są  to  dwa  odrębne  dokumenty.  Studium  jest  uchwalane  dla  całej 
gminy, natomiast plan zagospodarowania przestrzennego może być sporządzany dla określonego 
obszaru. 
Pan Radca prawny wyraził obawy co do trybu podjęcia uchwały ze względów formalnych.
Pod względem merytorycznym uchwała nie była analizowana.

Za przyjęciem uchwały w treści jaka była odczytana głosowali wszyscy radni.
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Uchwała Nr 60/X/11
Rady Gminy Kluki

z dnia  14 września   2011 r.
w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Punkt 11 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Pan Wójt K. Sikora przedstawił sprawozdanie za okres międzysesyjny:

1. 10 lipca odbył się turniej dla dzieci o puchar Wójta Gminy Kluki w ramach Orlikowej 
Ligi Mistrzów, wygrała drużyna z Kaszewic, drugie miejsce Kluki, trzecie Parzno.

2. 14 lipca spotkanie w Gminie Bełchatów w temacie targowiska i ewentualnym 
symbolicznym wsparciu, gdyż jako grupa gmin projekt będzie miał większe szanse na 
dofinansowanie.

3. 22 lipca odbyły się Uroczystości Święta Policji w Bełchatowie. 

4. 28 lipca odbyło się spotkanie z Wicemarszałkiem w Bełchatowie w temacie strategii 
rozwoju na lata 2014-20.

5. 3 sierpnia odbyło się na prośbę Wójta spotkanie z Radnymi, na którym omawiane były 
arkusze organizacyjne Zespołu Szkół w Klukach  oraz  analizowano projekt budynku 
Gminnego Ośrodka Kultury. Były uwagi co do: wysokości dużej sali, potrzebie podwójnego 
stropu nad garażami, kształtu dachu gdyż zaprojektowany na tą chwilę jednospadowy ma 5% 
spadku.

6. Odbyło się spotkanie z projektantem wykonanej na Osiedlu Leśnym w Klukach 
oczyszczali, gdzie wytłumaczone zasady działania oczyszczalni i przepompowni ścieków. 
Mieszkańcy osiedla zapoznali się z przyczynami wyłączeń na przepompowni.  

7. Wybudowano plac zabaw przy Zespole Szkół w Klukach. Przekazano atesty i pozwolenia. 

8. Odbyły się dożynki powiatowe w Ruścu, wieniec z Gminy Kluki wykonały Panie z Koła 
Gospodyń w Klukach, za który jeszcze raz serdecznie dziękuję, stoisko gminne przygotował 
Dyrektor GOK-u, obsługiwali pracownicy Urzędu Gminy, GOK-u  i Gminnej Biblioteki. 

9. Odbyły się zebranie zarządu i walne zebranie Związku Komunalnego Gmin w 
Kleszczowie.

10. Podpisano aneksy do arkuszy organizacyjnych we wszystkich trzech szkołach. 
Dyrektorzy Szkół dokonali przesunięć w ramach własnych budżetów zabezpieczając  środki 
na wnioskowane dla jednostek zmiany w tym roku.  

11. Złożone zostały wnioski do Starostwa Powiatowego o przyznanie środków finansowych 
na realizację zadań z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej:
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      •       przedsięwzięcia z zakresu gospodarki odpadami,

• odbudowa i konserwacja rowów przydrożnych dróg wewnętrznych i gminnych,

• termomodernizacja budynku OSP w Parznie i w Kaszewicach,

• urządzenie terenów zieleni wraz z modernizacją zbiornika wodnego w m-ci Kluki i 
Kaszewice. W sumie wnioskowana kwota dotacji to 244 tys. zł., udział środków własnych 
( 40 % ) to kwota  162 tys. zł.

12. Zostało wystosowane pismo do Ks. Proboszcza Parafii Kaszewice z odpowiedzią o 
honorowym objęciu patronatem nad uroczystościami Jubileuszu  400-lecia świątyni i 150-
lecia parafii.

13. 4 września odbyły się I Gminne Dożynki w Klukach. Wójt podziękował Radnym, którzy 
wspomogli przy organizacji i podczas przebiegu. Księdzu proboszczowi z Kluk za 
odprawienie mszy, sołtysom i delegacjom z poszczególnych sołectw za przygotowane 
wieńce, kosze, chleby, Pani Dyrektor za udostępnienie terenu, młodzieży za udział w 
uroczystościach, Paniom z Zespołu „Kluczanki” za występ artystyczny, orkiestrze z 
Magdalenowa, Strażakom zabezpieczenie porządkowe  i pokaz umiejętności strażackich OSP 
Kluki, pracownikom Urzędu Gminy, GOK-u, Biblioteki, Prezesowi i pracownikom GS w 
Klukach, Państwu Kaczmarek, Panu Lipińskiemu, firmie Elbest oraz wszystkim, którzy 
uczestniczyli w tych uroczystościach. 

14. Odbyły się 2 spotkania  z przedstawicielami Wojewódzkiego Oddziału Ochrony 
Środowiska w Łodzi oraz Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych  w 
temacie oczyszczenia roku rzeki Ścichawki;

15. Złożone zostało zapytanie o wycenę alternatywnej działki pod cmentarz w Klukach. 

16. Odbyło się spotkanie z strażakami w temacie zawodów strażackich zaplanowanych na 24 
września w Kaszewicach;

17. Zostały wykonane remonty w Szkołach Podstawowych w Parznie i Kaszewicach;

18.  Złożone zostały wnioski do Urzędu Marszałkowskiego w ramach działania „Odnowa i 
Rozwój Wsi” na dofinansowanie na: modernizację budynku Domu Kultury w Klukach oraz 
na boiska  przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach na rok 2012  i Parznie na 2013 rok. 

Co do modernizacji budynku Domu Kultury w Klukach, rozmawialiśmy o tym na spotkaniu z 
Radnymi, należy rozważyć i zdecydować czy wprowadzić zmiany do  projektu, ponieważ są 
zastrzeżenia co do zasadności podwójnych stropów z pustką powietrzną  oraz zbyt małej 
wysokości dużej sali ustalonej na 3,36m. 

Radny H. Kęsy wyjaśnił, iż poprzednia zmiana projektu wynikała z kosztów modernizacji, które 
stanowiły 3 mln. zł. Po zmianie projektu zrezygnowano z piętra, dlatego też została obniżona 
wysokość. Jednak pierwszy strop jest na tyle mocny, że jeśli w przyszłości była by konieczność 
oraz środki finansowe można piętro dobudować. Natomiast jeśli zrezygnujemy z jednego stropu 
nie będzie możliwości ewentualnego dostawienia piętra. 

Pan Wójt poprosił radnych  o podjęcie decyzji w tej sprawie, ponieważ  takie uzupełnienie 
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wniosku należy przedstawić w Urzędzie Marszałkowskim. Koszt przeprojektowania to kwota 
około 15 tys. zł. Jednak przy ogólnej wartości modernizacji budynku ( 1 629 000,00 zł. ) należy 
dobrze rozważyć wszystkie wątpliwości, aby planowana inwestycja zrealizowana była 
prawidłowo.

Ponieważ wątpliwości radnych budził fakt, iż będzie już 2 zmiana projektu oraz obawy, że 
kosztorys  po przeprojektowaniu może być większy, Pan Wójt zaproponował aby Komisja 
Infrastruktury jeszcze raz na posiedzeniu w Gminnym Ośrodku Kultury przeanalizowała obecny 
projekt. Przewodnicząca Komisji Infrastruktury ustaliła termin spotkania, na którym zdecydowali 
się uczestniczyć wszyscy radni. Zaproponowali też zaproszenie projektanta, który przedstawił 
najkorzystniejszą ofertę na przeprojektowanie.

19. Na prośbę mieszkańców Kluk, złożony został wniosek  o modernizację linii energetycznej 
w m-ci Kluki, przy drodze krajowej nr 8 w kierunku Bełchatowa, obecnie są to słupy 
drewniane z dużymi ubytkami. 

20. Zostały wysłane zapytania ofertowe na projekt świetlicy w m – ci Nowy Janów, 

21. Z tegorocznego planu inwestycyjnego zostały wykonane zadania: droga w Strzyżewicach 
1300 m., Kaszewice Kolonia dwa odcinki razem 650 m., w Roździnie 230 m. Na etapie 
realizacji są drogi w Imielni 1700 m., Podścichawie dwa odcinki razem 1750 m. Droga w m – 
ci Kaszewice Kol. Została właśnie uwłaszczona i możemy podejmować dalsze działania. 

22. Dokumentacja projektowa na drogę  Strzyżewice – Dżyzdówki jest w trakcie 
opracowywania. 

Radna R. Kaczmarkiewicz – stwierdziła, że nazwa zadania została źle zapisana w planie 
inwestycji jednorocznych ponieważ na sesji w ustaleniach dotyczących tego zadania mówiło się 
o tym, aby droga od Starej Wsi  przez Dżyzdówki byłą ujęta w projekcie. Obecnie okazuje się, że 
kończy się przed samą miejscowością. 

Pan Wójt przypomniał, iż  zadanie było wprowadzone na sesji budżetowej w lutym, od tamtej 
pory nie było żadnej zmiany w zakresie tego zadania.
23. Po wykonaniu mapy do celów projektowych, wyłoniony projektant nie wyraża zgody na 
podpisanie umowy, gdyż planowana ścieżka rowerowa w Nowym Janowie nie mieści się w pasie 
drogowym, który mamy do dyspozycji.
24. W trakcie zlecania jest wykonanie map rozgraniczających działkę leśną z wydzieleniem pasa 
pod drogę w m-ci Laski. Zadanie realizowane jest na podstawie specustawy drogowej 
25. Opracowywane są projekty na przebudowę budynków OSP w m -ci Kaszewice i Parzno, 
26. Opracowanie projektu sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Klukach jest na etapie 
warunków zabudowy.

27.Zostały wysłane zapytania ofertowe na opracowanie projektu budynku świetlicy wiejskiej w 
miejscowości Zarzecze.

Przewodniczący  Rady  poprosił  o  zanotowanie  w  protokole,  iż  Rada  zabrania 
przygotowania projektu na budowę dalszych „ Orlików”. 
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Punkt 12 – Sprawozdanie Przewodniczącego Rady  z działalności międzysesyjnej.

Przewodniczący  Rady  G.  Augustyniak  omówił  następujące  sprawy,  z  którymi  zgłaszają  się 
mieszkańcy Gminy:

1. wnioski  dotyczące  bieżącego utwardzenia  i   naprawy tłuczniem dróg wewnętrznych i 
gminnych;

2. mieszkańcy  m  –  ci  Wierzchy  Parzeńskie  i  Wierzchy  Kluckie  zgłaszają  prośbę  o 
zamieszczenie na drodze asfaltowej progów zwalniających prędkość;

3. pytania  mieszkańców  osiedla  Leśnego  dotyczące  pobierania  opłat  za  odprowadzanie 
ścieków;

4. pytania dotyczące realizacji funduszy sołeckich;
5. ponowne zgłoszenia mieszkańców m -ci  Żar dotyczące drogi prowadzącej w kierunku 

posesji  państwa  Kowalskich  i  Siewierów,  która  na  odcinku  ok.  50  metrów  jest 
nieprzejezdna;

6. plac zabaw przy  Zespole Szkół – prośba o formalne przekazanie obiektu Dyrektorowi 
Szkoły;

7. temat  jubileuszu 400 lecia  Świątyni  w Kaszewicach oraz 150 lecia  parafii  –  sugestia 
wystąpienia  do  Prezydenta  Miasta  Bełchatowa   o  wsparcie  finansowe  np.  na 
współfinansowanie planowanego koncertu  oraz do Gminy Kleszczów o dofinansowanie 
do remontu organów;

8. 18 września odbędą się w Klukach uroczystości obchodów rocznicy II wojny światowej 
( zaproszenie dla radnych ); 

9. kwestia  Gazetki  Gminnej  wydanej  przez  Urząd  Gminy,  o  której  radni  nie  zostali 
poinformowani. Radna I. Lewińska wyraziła opinię, iż rada powinna być informowana o 
takich  zamiarach,  podobnie  jak  o  organizowanych  dożynkach.  Przewodniczący  Rady 
poprosił  o  przedstawienie  na  następnej  sesji  kosztów  wydanego  Biuletynu  oraz 
organizowanych dożynek.

Pan Wójt  wyjaśnił,  iż  dożynki  gminne były organizowane przez Urząd Gminy oraz Gminny 
Ośrodek  Kultury,  z  czego  Gmina  ponosiła  koszty  koncertu  zaproszonego  zespołu,  natomiast 
GOK finansował inne zadania. Udało się też pozyskać sponsorów.

Punkt 13.14.-     Interpelacje i wolne wnioski.  Sprawy różne.

Przewodniczący Rady odczytał pisma, które w okresie międzysesyjnym wpłynęły do Rady Gminy:
1. Zawiadomienie od Wojewody Łódzkiego dotyczące pisma mieszkańców 4 wsi Gminy Kluki 
wyrażające zaniepokojenie  planowanym na terenie  Gminy przedsięwzięciem wydobycia  piasku w 
granicach Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Widawki. Wojewoda Łódzki zawiadamia, iż nie 
jest  obecnie  organem  właściwym  w/s  zmiany  rozporządzenia  w  sprawie  wyznaczenia  Obszaru 
Chronionego. Od 1 sierpnia 2009 r. w sprawie wyznaczenia obszaru, likwidacji lub zmiany właściwy 
stał się Sejmik Wojewódzki.
2. Pismo Państwowej Komisji Wyborczej dotyczące zarządzonych wyborów do Sejmu i Senatu 
na dzień 9 października 2011 roku.
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3. Pismo mieszkańca Gminy Kluki ( do wiadomości Rady Gminy) dotyczące powtarzających się 
problemów ze studzienką kanalizacyjną, z której  ścieki zalewają działki  oraz drogę dojazdową do 
posesji.
4. Odpowiedź Wójta Gminy na powyższe pismo ( do wiadomości Rady Gminy).
5. Pismo Starosty Bełchatowskiego dotyczące protestu mieszkańców Gminy Kluki w sprawie 
wykreślenia zakazu wydobywania dla celów gospodarczych skał i minerałów z Obszaru Chronionego 
Krajobrazu  Doliny  Widawki.  Starostwo  Powiatowe  mając  na  uwadze  środowisko  naturalne 
wyjątkowo  przyrodniczego  terenu  jakim  jest  Obszar  Chronionego  Krajobrazu   podziela  obawy 
mieszkańców Gminy Kluki związane z konsekwencjami ewentualnego zniesienia w/w zakazu.
6. Pismo mieszkańców Osiedla Leśnego z prośbą o przeanalizowanie i przeznaczenie środków na 
wykonanie dróg asfaltowych na osiedlu. Obecna na sesji mieszkanka osiedla przedstawiła istniejący 
problem  mieszkańców,  ujęty  w/w  piśmie.  Mieszkańcy  od  wielu  lat  oczekują  budowy  dróg 
asfaltowych,  co  w  czasie  odsuwały  inne  inwestycje,  między  innymi  budowa  szkoły,  kanalizacji 
sanitarnej oraz planowana budowa kanalizacji deszczowej. Obecnie na ulicach osiedla nie ma żadnego 
oznakowania, nie ma też chodników, co utrudnia dzieciom dotarcie do szkoły. Mieszkańcy  rozważają 
również  dlaczego  kanalizacja  deszczowa nie  została  wykonana  przy jednoczesnych  pracach  przy 
budowie  kanalizacji  sanitarnej.  Pani  poruszyła  również  temat  wyższych  podatków  mieszkańców 
osiedla, wynikający ze zwartej zabudowy. 

Wójt  Gminy  K.  Sikora  przypomniał,  iż  prosił  Przewodniczącego  o  dokonanie  analizy  potrzeb 
miejscowości Parzno w celu sporządzenia Planu Odnowy Miejscowości.
Przewodniczący  wyjaśnił,  iż  mieszkańcy  czekają  na  spotkanie  z  Wójtem na  którym przedstawią 
analizowane potrzeby. 
Pan Wójt zapytał również o planowany remont strażnicy OSP w Parznie oraz remont chodnika przez 
Starostwo przy drodze powiatowej w Parznie – jakie działania zostały podjęte w tym kierunku?
Przewodniczący  wyjaśnił,  iż  strażnica  OSP wymaga  całkowitego  remontu,  natomiast  w  kwestii 
chodnika w Parznie z rozmów ze Starostą wynika, iż oczekują  zabezpieczenia  środków w naszym 
budżecie.
Wójt stwierdził, że zgodnie z ustaleniami z czerwca zadanie powinno najpierw się znaleźć w budżecie 
Starostwa a gmina w miarę możliwości dofinansuje to zadanie.
Ponadto zostały krótko omówione następujące tematy:
− remont OSP w m -ci Żar;
− wytyczenie przez geodetę drogi w Roździnie;
− pomalowanie przystanku autobusowego;
− naprawa dróg objętych gwarancją oraz oczyszczenie rowu w m -ci Zarzecze;
− prośba o zamieszczenie lusterka na zakręcie w m- ci Podwódka;
− naprawa drogi w m-ci Ścichawa; 
− wyrównanie i utwardzenie ulicy Akacjowej;
− fundusz sołecki w m-ci Cisza;
Sołtys  m-ci  Ścichawa  zgłosił,  iż  przy ulicy  Szkolnej  na  poboczu  wbudowany wysoki  krawężnik 
powoduję, że mijające się samochody uszkadzają koła.

Punkt 10- Zakończenie obrad. 
O godzinie 18:50 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zakończył obrady.

                                                                           Przewodniczący  Rady:
Protokołowała: Danuta Stolarczyk
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